الدكتورة سامية العمودي تحتل المركز الـ ١ في قائمة العلماء الأكثر تأثيرًا

احتلت الدكتورة سامية العمودي المركز الحادي عشر في قائمة العلماء العرب الأكثر تأثيرًا، و على المركز ١٢٢ على القائمة العامة لمؤسسة أربيان بزنيس وهي طبيبة سعودية وناشطة عالمية في مجال مكافحة سرطان الثدى.

وتعتبر الدكتورة سامية محمد عبد الرحمن العمودي هي المدير التنفيذي لمركز الشيخ محمد حسين العمودي للتميز في رعاية سرطان الثدي، وعضو اللجنة التنفيذية للمبادرة العالمية في صحة الثدي في الولايات المتحدة الأمريكية، والمشرفة على المستوى العالمي في مجال على الكرسي العلمي لأبحاث سرطان الثدي بجامعة الملك عبد العزيز بجدة. وهي ناشطة على المستوى العالمي في مجال سرطان الثدي، واستشارية نساء وتوليد وعقم، وأستاذ مشارك بكلية الطب بجامعة الملك عبد العزيز بجدة. وباحثة مهتمة بالطب الإسلامي وأخلاقيات المهنة.

يذكر أن د. العمودي قد حصلت على جائزة وزيرة الخارجية الأمريكية اشجاعة المرأة عالميًا وتم اختيارها على مستوى الشرق الأوسط وتكريمها ضمن أشجع ١٠ نساء على مستوى العالم في ٧ مارس/آذار ٢٠٠٧ في الولايات المتحدة الأمريكية وذلك نظير كسرها لحاجز الصمت وتحويلها إصابتها بسرطان الثدي إلى رسالة حب لتوعية كافة أطياف المجتمع.

كما تم اختيار العمودي في قائمة أقوى ١٠٠ شخصية عربية مؤثرة في العالم العربي من قبل مجلة Arabian المعربي من قبل مجلة business وفي الماريخ ٢٠١٠ مارس/آذار ٢٠١٠ حيث احتلت الدكتورة سامية المرتبة الخامسة عربياً والثانية بعد الأمير الوليد بن طلال في السعودية .

Dr. Samia Al-Amoudi was ranked as 11th at the most influential scientists list

Dr. Samia Al-Amoudi, Saudi Doctor and global activist in the fight against women breast cancer, was ranked as 11th at the most influential scientists list, and at 122 at the general list of the Arabian Business Foundation.

Dr. Samia Al-Amoudi is considered as the CEO of Sheikh Mohammed Hussein Al Amoudi Center of Excellence in Breast Cancer, and a member of the Executive Committee of the Global Initiative for Breast Health in the United States of America, and supervisor of the scientific chair of breast cancer research at King Abdul Aziz University in Jeddah. She is also a global activist in the field of breast cancer, as well as being Obstetrics & Gynecology and Sterility consultant. Associate Professor, Faculty of Medicine, King Abdul Aziz University in Jeddah, Researcher, interested in Islamic medicine and medical ethics. Vice Dean of Faculty of Medicine, king Abdulaziz University.

It was mentioned that Dr. Samia got the U.S. Secretary of State Award for the women courage globally and have been selected at the level of Middle East and honored within the bravest 10 women in the world on 7 March 2007 in the United States of America and this was for breaking the silence barrier and transforming her breast cancer to a message of love for all society's segments orientation.

She has been also chosen among 100 bravest Arabic figures affected the Arabian world by Arabian Business magazine, and this was on 28 March 2010, where she ranked as 5th Arabian and the second after Prince Al-Waleed Bin Talal in Saudi Arabia.